
Impozitul pe salariu va fi
eliminat pentru o categorie de
bugetari

Șeful Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a
făcut un anunț incredibil. El a spus că anumitor
angajați nu le va mai fi impozitat salariul. Pentru
a-i determina să nu mai emigreze, Dragnea a
hotărât ca, începând de la 1 ianuarie 2018, să nu
le mai fie impozitat salariul medicilor. „Pentru
orice medic, impozitul pe salariu va fi zero,
indiferent de salariu. S-a tot vorbit de ani de zile,
ne-am plâns toți că ne pleacă medicii din țară.
Normal că, având capacitatea de pregătire foarte
bună, mergeau să câștige bani mai mulți. Ca să
îi aduci înapoi trebuie să le oferi salarii
comparabile cu ceea ce este în Vest”, a afirmat
Dragnea, conform Agerpres. Mai mult, el a
dezvăluit că, față de alte categorii sociale, unde
creșterile salariale vor fi graduale, la medici,
măririle vor fi făcute în totalitate de la 1 ianuarie
2018. „Spre deosebire de alte categorii sociale la
care creșterile vor fi graduale, în următorii ani,
creșterile la medici vor fi exact de la 1 ianuarie
2018 în totalitate”, a mai spus șeful PSD.

Parlamentarii juriști i-au validat
pe candidații pentru șefia AEP

Comisiile juridice reunite ale Camerei
Deputaților și Senatului au validat luni candidații
la funcția de președinte al AEP: Daniel Barbu,
propus de grupul parlamentar ALDE, și Maria
Krause, propusă de USR. „Președintele și
vicepreședinții nu pot fi membri ai unui partid
politic, deci în momentul în care li se valideazã
mandatul trebuie să își dea demisia, în termenul
de 15 zile în care pot renunța la această calitate,
dacă o au. Mandatul este de opt ani și poate fi
reînnoit o singură dată. Am primit două
candidaturi. În primul rând avem grupurile
parlamentare ale ALDE din Camera Deputaților
și Senat, care îl propun pe Daniel Barbu pentru
funcția de președinte al AEP, și de asemenea
mai avem încă o propunere din partea grupului
USR, care o nominalizează pe doamna Maria
Krause”, a spus președintele Comisiei juridice a
Camerei Deputaților Eugen Nicolicea. Deputații
și senatorii juriști au votat în unanimitate
validarea celor două propuneri, urmând ca plenul
reunit să decidă cu privire la ocuparea funcției de
președinte AEP.
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Pe scurt. Legea salarizării bugetarilor nu mulțumește niciodată pe toată lumea

Activitatea din administrațiile
publice va fi blocată!

S-o fi
schimbat
Guvernul,

dar problemele tot
aceleași sunt. Se
pare că Legea
salarizării
bugetarilor nu va
mulțumi niciodată
pe toată lumea,
indiferent de
culoarea politică și
interesele
Executivului. Așa se
face că, exact în
ziua în care actul
normativ care
stabilește grilele de
salarizare pentru cei
care lucrează în
sistemul public a
intrat în dezbatere
în Senat, sindicaliștii
din administrația
publică au anunțat
că vor face grevă,
nemulțumiți fiind de
anumite prevederi
din proiectul legislativ. 

ACTIVITATE BLOCATĂ
Președintele Sindicatului Național al
Funcționarilor Publici (SNFP),
Sebastian Oprescu, a anunțat că de
miercuri, 24 mai, angajații din
administrația publică vor înceta lucrul,
oamenii fiind nemulțumiți că în Legea
salarizării unitare nu a fost introdusă o
grilă pentru funcționarii din acest
domeniu. SNFP anunță că la protestul
de miercuri vor participa peste
120.000 de oameni. Mai mult,
sindicaliștii spun că, săptămâna
următoare, este posibil să fie
organizat un miting de amploare. Totul
depinde, însă, de forma în care legea
va intra în dezbatere în Camera
Deputaților, care este for decizional în
acest caz. „Actuala forță politică aflată

la putere sfidează Constituția
României, exclude din Legea
salarizării categoria administrației
publice locale, sfidează legea privind
statutul funcționarilor publici, care
prevede că salarizarea se face prin
lege, nu prin decizii ale Consiliului
Local sau Județean. Cu toate că am
încercat să corectăm aceste derapaje,
mesajul nostru e că, fără proteste, nu
se poate corecta această lege.
Suntem nemulțumiți de faptul că nu a
fost introdusă o grilă de salarizare
pentru funcționarii din administrația
publică”, a declarat Sebastian
Oprescu. 

GRILELE PENTRU
FUNCȚIONARII DIN
ADMINISTRAȚIE DISPAR Amintim
că, în forma în care legea a intrat în

Parlament, grilele de salarizare pentru
personalul din administrația publică
au fost eliminate. Responsabilitatea
stabilirii lefurilor pentru funcționari
revine, potrivit actului normativ,
liderilor de administrații publice.
Legea salarizării unitare a fost
dezbătută și votată luni, 22 mai, în
plenul Senatului. După ce va trece de
acest for, legea va intra în dezbatere
în Camera Deputaților, care va lua
decizia finală. Ultimul cuvânt îi
aparține președintelui Klaus Iohannis,
care trebuie să promulge această
lege. Dacă totul va merge conform
planurilor, legea va intra în vigoare,
cel mai probabil, de la 1 iulie. Este
puțin probabil, însă, că sindicaliștii nu
se vor revolta, dacă nu vor fi luați în
seamă.

Comisia de anchetă a prezidențialelor din 2009 a trecut la treabă
După multe vorbe și intenții anunțate,

Comisia parlamentară de anchetă a
alegerilor prezidențiale din 2009 a trecut
la fapte. Adică a început să îi ia la
întrebări pe cei implicați în scrutinul
pentru alegerea președintelui din 2009,
când Traian Băsescu a câștigat cel de-al
doilea mandat la Cotroceni. Mai exact,
este vorba despre acel moment în care
seara am avut un președinte, în persoana
social democratului Mircea Geoană, iar a
doua zi dimineață ne-am trezit cu altul,
adică Traian Băsescu. De altfel, chiar
acest episod, care a inspirat o mulțime de
bancuri și caricaturi, a generat și o
mulțime de suspiciuni cu privire la posibila
schimbare peste noapte a rezultatului
alegerilor. 

BĂNUIELI NEDOVEDITE În prima zi
de audieri, adică luni, 22 mai, a fost
audiat jurnalistul Dan Andronic, cel care a
făcut o serie de dezvăluiri ce au acutizat
suspiciunile cu privire la o posibilă
fraudare a rezultatelor alegerilor. Culmea,

Andronic a precizat, luni, în faţa Comisiei
de anchetă parlamentară privind alegerile
prezidenţiale din 2009, că nu are dovezi
în legătură cu faptul că în seara
scrutinului s-ar fi discutat, acasă la
Gabriel Oprea, despre fraudarea
alegerilor. „Nu am niciun element că în
acea seară s-a discutat sau au existat
acţiuni care să pună la cale fraudarea

alegerilor sau modificarea rezultatului”, a
spus Andronic, în faţa membrilor
Comisiei. „În seara de 5 decembrie 2009,
am intrat în casa lui Gabi Oprea la 9.30 -
9.45. Acolo m-am întâlnit, în prima parte a
casei, în living, cu Neculai Onţanu,
primarul de la Sectorul 2, Puiu
Iordănescu, soţia lui Gabriel Oprea, mai
erau două doamne. Ne-am salutat, m-am

aşezat acolo, lumea se uita la televizor în
acea cameră, Gabi Oprea s-a uitat după
mine. Ne-am dus în birou şi acolo am dat
peste ceea ce am tot povestit - Laura
Codruţa Kovesi, Florian Coldea, 
George Maior şi Vasile Dîncu”, a spus
Andronic. 

ARHIVA E ACOLO, TREBUIE DOAR
CONSULTATĂ Printre cei audiați în
comisie se numără și președintele
Autorității Electorale Permanente, Marian
Muhuleț. El a spus că instituția din
conducerea căreia face parte deține
arhiva Biroului Electoral Central de la
alegerile din 2009, fiind distruse doar
buletinele de vot nule și listele pentru
verificarea votului multiplu. „Pe suport
informatic avem procesele-verbale
încheiate la nivelul secțiilor de votare așa
cum ele au fost scanate de către
reprezentanții INS la nivelul BEJ-urilor,
plus baza de date cu toate rezultatele din
secțiile de votare”, a precizat Muhuleț.
Audierile continuă și în zilele următoare.


